
V Soběslavi 6.2.2022
Iz 6,1-8

Koho pošlu a kdo nám půjde?

Introit: Isaiah 6:3  : Svatý, svatý, svatý je Hospodin zástupů; celá země je plná jeho slávy!

1. Čtení: Lk 5, 1-11

kázání: Iz 6,1-8 ... Vtom jsem uslyšel hlas Panovníka: "Koho pošlu a kdo nám půjde?" I řekl 
jsem: "Hle, zde jsem, pošli mne!"

Bratři a sestry,
tak to je síla. Slyšeli jste to? To muselo být něco. Ještěže Bibli nemáme jako film. Ani jako knížku s 
obrázkama. Ty by to jen pokazili. (teda máme obrázkové bible ale to je většinou dost hrůza). Jen si 
to představte. 

Už ta doba - Stalo se to toho roku, kdy zemžřel král Uzijáš...a kdoví, kdo přijde potom...jaké to 
všechno bude? Kdo bude příští král..a jaký bude? Jak bude panovat? Najednou dostane prorok 
vidění...Vidění toho, kdo skutečně vládne... Panovník, je tam i nějaký nebeský chrám..ale ten stačí 
jenom na cíp jeho roucha. Kolem hořící andělé s šesti nebo možná dvanácti křídly – dvěma si 
zakrývali... - a jenom od jejich hlasu se pohnuly podvaly prahů...nedej Bože, aby promluvil sám 
Bůh..co všechno by se pohnulo... A ti serafové volají: "Svatý, svatý, svatý je Hospodin zástupů, celá
země je plná jeho slávy." Jen to domyslete..a nebo ne..jen ten obraz nechte působit se vší až šílenou 
zběsilostí, kterou v sobě taky má..."Svatý, svatý, svatý je Hospodin zástupů, celá země je plná jeho 
slávy." 
Člověče, ty kterému je na světě alespoň něco svaté..ty rozumíš..že tohle bys zažít nechtěl.. najednou
spatřit tu šílenou pravdu..že celá země je plná jeho slávy..není, kam se před ní ukrýt

Však se z toho taky chudákovi Ïzajášovi podlomily kolena. No vlastně ne jenom z toho. Ještě víc, 
když na pozadí téhle scény uviděl sebe. Pravdivě uviděl sám sebe. Kdo je. Co je zač? A asi nic moc.
"Běda mi, jsem ztracen. Jsem člověk nečistých rtů a mezi lidem nečistých rtů bydlím, a spatřil
jsem na vlastní oči Krále, Hospodina zástupů." To zní, no..tak strašně..biblicky. Tak vznešeně. 
Až by se tím málem člověk chlubil..Hmm, to já jsem člověk nečistých rtů..a mezi lidem nečistých 
rtů bydlím.. vlastně vyznání..a ostatní by měli taky říci: Hmmm. Ba ba. Dobře mluví..  Tak takhle to
znít opravdu nemá. Akorát že v kostele takhle v neděli asi nemůžu říci, jak že by to znít mělo. No, 
vy, kdo víte, jak někdy mluvím, tak si to tam dosaďte. 

Ze vší té nebeské Boží svatosti se člověku otevřou oči pro jeho vlastní … zavšivenou nicotnost. 

Ale tím to nekončí. A mohlo by. Tak tohle seš ty, člověče..tváří v tvář Bohu seš nic. Špinavý 
zavšivený nic. Dobře, že sis to uvědomil..a teď..To bude dlouhá cesta..to bude práce..abychom z 
Tebe něco udělali, něco, co by snad alespoň trochu ušlo...

Jenže místo toho? Lusk. A dobrý. 
Co? Ale .. ale Pane Bože..já su přece..já přece udělal.. 
No, jó, no. Tak tady je uhlík a už s tím nevotravuj. (Pozor, má to také veliký a hluboký význam, zde
jenom naznačený)..ale v tomhle příběhu jde o něco jiného..Tvoje hříchy nejsou pro Pána Boha to 
hlavní..tady máš uhlík, dej mu pusu a už s tím nevotravuj..tady jde o něco mnohem 
důležitějšího...než o tvoje hříchy



Protože pak promluví sám Panovník..poprvé zazní jeho vlastní hlas.

A ze vší té nebeské majestátnosti..Svatosti, moci a síly...se ozve vlastně dost bezradná otázka: 
"Koho pošlu a kdo nám půjde?" Prosímvás, nešel by někdo? Co...
?He?  Vždyť tam má ty šílený serafy s těma křídlama..Ne ! Ti na to nemají..tak kdo? Bůh, ten Svatý
Svatý Svatý s tím svým obrovským cípem roucha... je bezradný...

Zde jsem, pošli mně.  Jestli to, co mě tak trápí a zžírá..moje hříchy ... dokážeš zahladit.. tak zde 
jsem, pošli mě!

Není to jediné povolání..ale všechna mají něco společného. 

Petr, když za ním přijde Ježíš, řekne mu: „Odejdi ode mne, Pane, protože jsem hříšný člověk.“ 

Mojžíš: Kdo jsem? 
Já budu s Tebou
Neznám Tvé jméno?
Jsem
Neuvěří mi?
hůl, ruka, voda
Neumím mluvit?
já budu s tvými ústy
A stejně, pošli si někoho jinýho

Co teprve Jonáš

Tak jo, veliké věci, velicí lidé..ti povolaní..ještě že s tím nemám nic společného..nebo jo?
Povolal si i Tebe? Nepovolal si náhodou i Tebe? A cos mu na to řekl? 
Samozřejmě. Vždyť žiješ. To je to největší povolání..Ty žiješ..tak žij.. Ale 'Ty'..tak jak jsi byl 
povolán ..Ty a jenom Ty..tady nepomůže žádný Izajáš, Mojžíš nebo Abraham..Jsi TY...Ty jediný na 
světě jsi Ty..Tak buď. A ano, s těmi svými slabostmi, špinavými rty, s těmi svými hříchy, bolestmi a 
vším tím harampádím..ale stále Ty, jako jedinečný obraz Boží..není a nikdy nebyl a nebude na 
tomto světě nikdo povolán jako Ty...A nad to vše jsi dostal povolání žít život Ježíšova 
následovníka..jsi křesťan..tak žij... a následuj...

Chceš něco dalšího? Chceš víc?
Koho pošlu a kdo nám půjde? 
Jen si to dobře rozmysli...
Izajáš skončil podle tradice rozřezán pilou.

Amen


